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 Protokół Nr XL/2013 
 

z sesji Rady Powiatu w Myśliborzu odbytej w dniu 7 października 2013 roku 

w Starostwie Powiatowym w Myśliborzu, przy ul. Północnej 15. 

 

Obrady rozpoczęły się o godz. 11
10

, a zakończyły o godz. 13
35

. 

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Cezary Krzyżanowski dokonał otwarcia XL sesji Rady Powiatu 

w Myśliborzu. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności (załącznik Nr 1 do protokołu) 

stwierdził, że w obradach udział bierze 19 radnych, co upoważnia Radę do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 2 do protokołu 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przedstawił porządek XL sesji Rady Powiatu. 

 

 

Porządek XL sesji Rady Powiatu: 
  

1. Otwarcie obrad. 

2. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.   

3. Podjęcie uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027.  

4. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie emisji obligacji Powiatu Myśliborskiego 

oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

5. Podjęcie uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu i w budżecie Powiatu 

Myśliborskiego na 2013 rok. 

6. Podjęcie uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Myśliborskiego na rok 2013.  

7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań  

w 2013 roku. 

8. Zamknięcie obrad.  

 

 

Ad.2 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie wezwania do usunięcia 

naruszenia prawa. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik  

odniósł się do treści odpowiedzi na wezwanie, która stanowi załącznik do projektu uchwały.  

Odczytał treść uzasadnienia: na marginesie wskazuję Państwu, iż w myśl wyroku 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie z dnia 16 czerwca 2009 r., sygn. II SA/Sz 

120/2009 (LexPolonica nr 2457875) „Związek Nauczycielstwa Polskiego nie może być uznany 

jako reprezentatywna organizacja związkową, której przysługiwałoby żądanie uczestniczenia w 

procedurze uchwalania aktów prawnych wynikające z art. 19 ust. 2 ustawy o związkach 

zawodowych. Związek Nauczycielstwa Polskiego nie spełnia warunków do uznania go za 
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reprezentatywną organizację związkową według kryteriów określonych przez art. 6 ust. 2 

ustawy z dnia 6 lipca 2001 r. o Trójstronnej Komisji”. Stwierdził, że to uzasadnienie odnośnie  

reprezentatywności jest uwłaczające dla Związku Nauczycielstwa. Jest to organizacja, która 

powstałą w 1895 roku, ma określony rodowód, prawie 300.000 członków. Przez szacunek 

powinno pominąć się ten zapis. W związku z tym zapytał, która organizacja związkowa jest 

reprezentatywna? Jest to nietrafione i szkodzi to opinii Rady Powiatu. Wszystkie akty prawne, 

uchwały, ustawy konsultuje się ze Związkami. Związek wydaje opinię. Można się z nią nie 

zgadzać, ale opinia powinna być. Związki należy szanować. Stwierdził, że powinno zostać to 

usunięte z uzasadnienia. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  

przytoczył treść załącznika do projektu uchwały: Zgodnie z art. 19 ust.2 ustawy z dnia 23 maja 

1991 r. o związkach zawodowych (Dz. U. z 2001, nr 79 poz. 854 ze zm.) organy samorządu 

terytorialnego kierują założenia albo projekty aktów prawnych w zakresie objętym zadaniami 

związków zawodowych do odpowiednich władz statutowych związku, określając termin 

przedstawienia opinii nie krótszy jednak niż 30 dni. Art. 1 ust. 1 ww. ustawy określa, iż 

zadaniem związku zawodowego jest  reprezentowanie i obrona  praw, interesów zawodowych  

i socjalnych ludzi pracy, jak również obrona ich godności, praw oraz interesów materialnych  

i moralnych, zarówno zbiorowych, jak i indywidualnych (art. 4 ustawy). Zapytał, co 

rozumiemy przez pojęcie reprezentatywne związki zawodowe? Jeśli chodzi o tworzenie, 

likwidacje, łączenie placówek oświatowych zgodnie z przepisami prawa oraz szerokim 

orzecznictwem w tym zakresie opinia wszystkich związków reprezentatywnych jest 

wymagana. Swego czasu było podejmowanych wiele uchwał o likwidacjach, zapewniano, że 

były zawiadamiane związki, m.in. zapewniał radny Ferdynand Łukasik, a okazało się, że nie 

było opinii Forum Związków Zawodowych. Zapytał, co stało na przeszkodzie, aby zwrócić się 

o opinię do związków zawodowych, skoro Zarząd Powiatu w celu racjonalizacji kosztów 

postanowił utworzyć Powiatowe Centrum Obsługi Finansowo-Administracyjnej w 

Myśliborzu. Stwierdził, że uwłaczający jest sposób traktowania obywateli przez obecną 

władzę. Drugą stroną medalu przy utworzeniu jednostki były likwidacje miejsc pracy w 

szkołach i placówkach oświatowych. Naganną rzeczą jest występowanie na forum i mówienie, 

że nie będzie likwidacji miejsc pracy, wręcz przeciwnie, że będą nowe miejsca pracy. W 

związku z tym zapytał ile osób zostało zwolnionych? Czy nie warto zasięgnąć opinii OPZZ, 

Solidarność, Forum Związków Zawodowych. Należy to zrobić chociaż raz zgodnie z prawem. 

Ludzie już mają wyrobione zdanie na temat tych wszystkich reform. W ślad za tymi decyzjami 

idą ludzkie tragedie. Zapytał, dlaczego nie zostały zawiadomione związki zawodowe i nie 

poproszono ich o opinię. Decyzja należała do Zarządu, a później do Rady, opinie nie były 

wiążące. A warto rozmawiać ze społeczeństwem.  

 

Starosta Myśliborski - Arkadiusz Mazepa 

stwierdził, że należy wrócić do sedna uchwały. Przekazał, że uchwała dotyczy utworzenia 

Powiatowego Centrum Obsługi Finansowo-Administracyjnej, nie mówi, o likwidacji żadnego 

miejsca pracy. Radni ciągle powracają do tematu zwolnienia pracowników w związku z 

utworzeniem PCOFA. Uchwała wiązała się jedynie z utworzeniem zupełnie nowej jednostki 

organizacyjnej do rozpoczęcia zadań przypisanych w Statucie. W uchwale nie było mowy o 

zwolnieniach, dlatego nie były wymagane konsultacje ze związkami zawodowymi w tym 

temacie. Takie jest stanowisko Zarządu w tej sprawie i taki projekt uchwały został 

przygotowany na sesję.  

 

Naczelnik Wydziału EZS - Mirosława Salasa 

przekazała, że uchwałą z dnia 22 maja 2013r. została utworzona nowa jednostka organizacyjna 

Powiatowe Centrum Obsługi Finansowo-Administracyjnej w Myśliborzu. Z żadnych 

przepisów nie wynika, że powołanie jakiejkolwiek placówki należy konsultować ze 

związkami zawodowymi. W związku z tym, takie czynności nie zostały podjęte.  
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Wicestarosta Powiatu - Alicja Prill 

odniosła się do wypowiedzi Wiceprzewodniczącego Rady - Ferdynanda Łukasika. Zauważyła, 

że w propozycji odpowiedzi na wezwanie, kierowane do  Rady Ogólnopolskiego Porozumienia 

Związków Zawodowych Województwa Zachodniopomorskiego powołano się na wyrok 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Szczecinie. Dodała, że nie jest to opinia Zarządu 

Powiatu w Myśliborzu. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że powołanie nowej jednostki spowodowało, że część ludzi straciło pracę. Zostały 

im wypłacone odprawy i jest to faktem. Dodała, ze powołanie nowej jednostki powinno się 

wiązać z opinią Związków Zawodowych. Dlatego kwestia podniesienia, że nie wszystkie 

związki zawodowe zostały o tym poinformowane jest faktem bezspornym. Coś utworzono, 

dlatego powinno zapytać się wszystkie jednostki działające w tym zakresie. Zapytała, ile to 

wszystko kosztowało oraz ile osób zostało zwolnionych? Ocena i zapoznanie się z faktami 

powinna mieć miejsce.  

 

Wiceprzewodniczący Rady – Ferdynand Łukasik  

stwierdził, że zgadza się ze stanowiskiem Sądu Administracyjnego. Wiadomo jest, że różnie 

bywa z Sądami. Dodał, że Związek Nauczycielstwa Polskiego jest związkiem 

reprezentatywnym, a jeśli ktoś uważa inaczej, to powinien zwrócić się do Zarządu o opinię, 

które związki należy uznać za reprezentatywne, a które nie. Podtrzymał wniosek o 

wykreślenie z załącznika do projektu uchwały przedostatniego akapitu. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku złożonego 

przez radnego Ferdynanda Łukasika. 

 

Za wnioskiem radnego w sprawie wykreślenia przedostatniego akapitu głosowało – 17 

radnych, przeciw – 1 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały w w/w sprawie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 12 radnych, przeciw –  

6 radnych, 1 radnych wstrzymało się od głosu.   

 

Uchwała Nr XL/359/2013 z dnia 7 października 2013 roku w sprawie wezwania do 

usunięcia naruszenia prawa została przyjęta. (załącznik Nr 3 do protokołu) 

 

 

 

Ad. 3 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027.  

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz  

przypomniał, że na poprzedniej sesji były podejmowane różne decyzje, które rzekomo były 

podejmowane z korzyścią dla tego Powiatu. zauważył, że wskazywał na sesji, że decyzje te 

przynoszą odwrotne skutki. Jednak Starosta stwierdził, że jest to jedynie prywatne zdanie, 

jednego radnego. Zapytał, czy projekt uchwały w przedmiotowej sprawie został przygotowany 

przez Wydział Finansowy Starostwa. Stwierdził, że brakuje w uzasadnieniu do projektu 

uchwały objaśnień dlaczego i skąd biorą się te poszczególne kwoty. Przekazał, że zapoznał się 

z WPF Gminy Myślibórz, który jest bardzo czytelne, wszystkiego można się dowiedzieć, na 
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każde pytanie można było znaleźć odpowiedź w uzasadnieniu. Natomiast w WPF 

przygotowanym przez Wydział FN Starostwa brak takich informacji. Stwierdził, że nie wie, na 

jakiej podstawie Skarbnik Powiatu prognozuje wysokość dochodów i wydatków w kolejnych 

latach. Po przeanalizowaniu poszczególnych lat wynika, że w późniejszych okresach, tam 

gdzie będą przypadały największe kwoty dot. spłat rat kapitałowych, odsetek. Malejące kwoty 

obsługi długu, tam gdzie będzie trzeba generować duże środki finansowe, to Skarbnik podaje 

dochody, wydatki. Z czego będą wynikały te dochody? Zapytał jak kształtować się będzie 

subwencja oświatowa, wyrównawcza, ogólna, dochody własne? Jaka będzie struktura 

zatrudnienia, jak będą kształtowały się wynagrodzenia w poszczególnych latach. Z prognozy 

wynika, że koszt obsługi długu publicznego wynosi ponad 15.000.000 zł. Nie widać 

jakichkolwiek oszczędności, bo jest o wiele więcej do spłaty, niż poprzednio. Przekazał, że na 

następnej sesji przedstawi swoje wyliczenia w formie slajdów, bez wydawania pieniędzy 

publicznych. 

Zauważył, że pierwsza Wieloletnia Prognoza Finansowa z dnia 25 lutego 2011r. pokazywała, 

że koszty obsługi długu publicznego wynosiły 13.500.000 zł. Po obligacjach, które zostały 

zaciągnięte w maju 2012 roku, które wynosiły 22.200.000 zł i 5.400.000 zł na komercjalizację, 

konsolidację długu to koszty obsługi wzrosły do ponad 18.000.000 zł. w poprzedniej prognozie 

te koszty obsługi spadły do 15.230.000 zł. Stwierdził, że nie jest tak, jak to przez cały czas jest 

przedstawiane. Powinny zostać przedstawione dokładne dane i wyliczenia. Trudno zarządzać 

finansami, jak nie wiadomo, o co chodzi. Swego czasu radny Janusz Winiarczyk, który ma 

duże doświadczenie w tego typu sprawach, wielokrotnie na sesjach przestrzegał przed takimi 

decyzjami. Przedłożona została Wieloletnia Prognoza Finansowa, do której wpisano nowe 

zadania remont: droga w Karsku. Zauważył, że jest to jedynie rolowanie długi na dwa, trzy 

lata, aby z czystym sumieniem zakończyć kadencję, a później następcy niech się martwią. Jak 

to się ma do tego, że brakuje pieniędzy, a ciągle dopisuje się nowe zadania. Z protokołów z 

Zarządu można to wszystko wyczytać. Jest trudna sytuacja w oświacie, z uwagi na ograniczoną 

liczbę dzieci, co przekłada się na wysokość subwencji, ale organizuje się zajęcia pozalekcyjne 

dla uczniów w ramach projektów. Czy jest to zasadne? Czy zmuszanie dzieci do brania udziału 

w zajęciach pozalekcyjnych przyniesie określone efekty? 

Kolejno zapytał, jakie będą koszty obsługi długu finansowego? Jaka jest wielkość spłaty 

kapitału i odsetek? Czy znane są wszystkie składniki związane z umowami kredytowymi, czy 

jest WIBOR, jaka będzie marża? Skąd biorą się dochody?      

Dla przykładu: w roku 2027 są określone dochody i wydatki. Skąd będą środki na realizację 

tych inwestycji.  

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

zauważył, że z wypowiedzi radnego Wojciecha Wojtkiewicza można wywnioskować, że w 

Starostwie jest złe zarządzanie, że Zarząd nie posiada wiedzy skąd biorą się wydatki i dochody 

w WPF w latach kolejnych, że zmusza się dzieci do brania udziału w zajęciach dodatkowych, 

że zwiększyłyby się długi i kilka innych kwestii. Stwierdził, że dziwią pytania i zarzuty 

radnego Wojciecha Wojtkiewicza, tym bardziej, że przez kilka lat był odpowiedzialny za 

zarządzanie finansami w Powiecie Myśliborskim. Pytanie: skąd biorą się dochody w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2012, 2013, 2014 i kolejne powinien zadać sobie 

radny kiedy pełnił funkcję Wicestarosty. Skąd to się wzięło, a może odwrotnie: dlaczego ich 

tam nie ma na zaplanowane inwestycje w oświacie i wszystkich innych, w których radny był 

inicjatorem. Słowa radnego Wojtkiewicza się utrwaliły wśród pracowników, natomiast należy 

dyskutować na temat projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-2027. Stwierdził, że 

zadawanie innych pytań, które nie dotyczą przedmiotowej uchwały nie powinno mieć miejsca 

w tym czasie.  

Należy wziąć pod rozwagę, że budżety lat 2009-2012 nie wyglądały dobrze, bo wynik budżetu 

w roku 2009 zakończył się na wyniku ujemnym 6.800.000 zł, w roku 2010 na 7.400.000 zł, 

wynik w 2011 roku na - 4.200.000 zł, w roku 2012 + 2.600.000 zł, obecnie jest rok 2013 i 

wynik pokazuje: -69.000 zł. Działania, za które odpowiedzialność ponosi Zarząd i proponuje je 
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Radzie Powiatu do rozważenia pokazują jasno poprawę sytuacji finansowej. Każdy ma prawo 

oceniać to na swój sposób, ale nie można przekonywać w taki wybiórczy sposób, jaki 

prezentują niektórzy radni. Kolejno przekazał, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zawiera zadania inwestycyjne, prognozę wydatków - którą 

stosuje się od lat zgodnie z zasadami przygotowania tego typu informacji.  

Dodał, że uchwałę w przedmiotowej sprawie podejmuje się w związku z podjętymi uchwałami 

budżetowymi  zmieniającymi kwoty wydatków i dochodów na rok 2013. Dotyczy to wniosku 

Naczelnika Wydziału Dróg w zakresie wycofania z prognozy zadania pn.: Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2125Z na długości 1,4 km do składowiska odpadów w m. Dalsze, w związku z 

otrzymanym pismem z Gminy Myślibórz o braku współfinansowania zadania wraz z Powiatem 

oraz o zmniejszeniu kwoty dofinansowania przez Firmę EKO-Myśl z 80.000 zł do 40.000 zł.   

Przekazał, ze projekt Wieloletniej Prognozy Finansowej zakłada przeprowadzenie 

restrukturyzacji zadłużenia Powiatu z założeniem obniżenia kosztów obsługi długu i spełnienia 

indywidualnego wskaźnika zadłużenia. Wysokość wskaźnika wynika z art. 243. Na 

poprzedniej sesji była bardzo szczegółowa prezentacja, po to, aby pokazać w jakim miejscu 

jest Powiat, a co się stanie, jeśli nic nie będzie robione. Podejmowane działania zmierzają do 

rozwoju tego Powiatu. Można nie robić nic, można czekać, wtedy RIO uchwali budżet dla 

Powiatu Myśliborskiego, może zostać wdrożony program naprawczy. Swego czasu niektórzy  

radni sugerowali, aby nie robić nic w sprawie komercjalizacji szpitali, poczekać i wówczas 

byłaby likwidacja obu jednostek w miesiącu wrześniu. Nie byłoby środków finansowych na 

spłatę zadłużenia obu szpitali. Nie robiąc nic sugeruje się rozwiązania niszczące Powiat. Łatwo 

się obecnie krytykuje, ponieważ łatwo podejmowało się decyzje w III kadencji w realizacji 

wydatków bieżących nie tylko z posiadanych dochodów, a z zaciągniętych kredytów i obligacji 

na realizację inwestycji i innych swoich zamierzeń. Obecnie prawo zabrania podejmować tego 

typu działań. Dziś należy dopasować wydatki do dochodów bieżących.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że wystąpienie Starosty to żart, który trzeba wysłać do Premiera Tuska i Ministra 

Rostowskiego, którzy wprowadzili takie, ani inne wskaźniki. Samorządy nie mają wpływu na 

decyzje podejmowane przez Rząd. Zaproponowała, aby napisać skargę, podjąć jako Rada 

Powiatu uchwałę, że protestujemy i nie zgadzamy się z polityką Rządu, bo te wskaźniki są 

niszczące dla Powiatu. Kolejno zauważyła, że jeśli Starosta już przytacza to, co było w 

poprzednich kadencjach, to nie powinien zapominać, że oprócz Wojciecha Wojtkiewicza jako 

Wicestarosty był swego czasu Starosta Janusz Winiarczyk, Wicestarosta Józef Getman i inni. 

Należy patrzeć na to wszystko w szerszej perspektywie, wówczas obraz całej sytuacji będzie 

bardziej przejrzysty. Zauważyła, że w III kadencji zostało zrobione wiele, ale jeśli patrzy się na 

zadłużenie, to należy patrzeć tylko przez pryzmat projektu termomodernizacji. Nie zostały 

zadłużone szpitale, była to spuścizna po poprzedniej kadencji. Kolejno zapytała, czy 

komercjalizacja szpitali jest sukcesem? Stwierdziła, że nie jest sukcesem, ponieważ odłożone 

zostało to tylko we czasie. Szpitale od zawsze były zadaniem państwowym, od kiedy są one 

zadaniem samorządowym. To Państwo doprowadziło do zadłużenia Szpitali, nie Powiaty. W 

tej chwili stało to się długiem Powiatu, a tak nie powinno się w ogóle stać. Stwierdziła, że 

należy zadać sobie pytanie, czy komercjalizacja szpitali poprawiła ich sytuację, czy szpitale nie 

posiadają nowych długów i czy one się bilansują. Cały kraj napisał do Premiera o zaprzestanie 

komercjalizacji, ale Powiat Myśliborski ciągle uważa to jako sukces i tym się chwali. 

Stwierdziła, że należy przeanalizować to co robi się w IV kadencji, kredyt goni kredyt, 

likwidacja za likwidacją i w tym wszystkim krzywda ludzka. Dodała, że pod żadnym pozorem 

nie podpisałaby się pod rządami tej kadencji.  

 

Skarbnik Powiatu – Magdalena Mikołajczuk 

odnośnie pytania radnego Wojciecha Wojtkiewicza: skąd się wzięły wydatki i dochody bieżące 

przekazała, że odpowiedź znajduje się w załączniku nr 3 do projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na 

lata 2013-2027. Zgodnie z założeniami przyjętymi przy prognozie dochodów, dla wydatków 
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bieżących w roku 2013 przyjęto kwoty budżetu. W latach 2014-2027 dokonano indeksacji  

o wagi wskaźników inflacji oraz PKB. Dodała, że tak się liczy prognozę dochodów  

i wydatków. Stwierdziła, że również chciałaby mieć krótszy okres w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej, niż rok 2027. Ale wynika to z tego, że jest taka, a nie inna kwota długu. Gdyby był 

krótszy okres kredytowania sytuacja wyglądałaby inaczej. Jest to okres 14 lat. Nawet firmy nie 

są w stanie przewidzieć jaka będzie sprzedaż za 14 lat.  

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że zadane zostało bardzo proste pytanie, a nie został zadany trud, aby przeczytać 

cały materiał. Zauważył, że panuje zasada CKM, rządzenia przez Chamstwo, Kłamstwo  

i Matactwo. Stwierdził, że skoro Komisja Rewizyjna opiniowała budżet, a Skarbnik nie potrafi 

udzielić odpowiedzi na pytanie, to niech Przewodniczący Komisji wyjaśni te kwestie. W tym 

roku planuje się wykonanie dochodów na kwotę 93.000.000 zł, a w kolejnym planuje się 

73.000.000 zł, później po 94.000.000 zł, to nie wynika to tylko z indeksacji. Podobnie jest  

z wydatkami. Należy być uczciwym, w tym, co się mówi. Zostało to zrobione tylko po to, aby 

były dobre relacje. Ale trzeba się do tego przyznać. Zauważył, że 73.000.000 zł dochodów, 

ponad 72.000.000 zł wydatków i wychodzi, ze jest nadwyżka nad wydatkami 667.000 zł  

i o tyle spada koszt obsługi, ponieważ zostały zrolowane długi. W kolejnych latach kwoty będą 

coraz większe. Niech Starosta nie wraca ciągle do tych tematów, ponieważ rządzi już 3 lata i są 

to jego budżety. Czy podejmowane decyzje są słuszne, czy też nie - zweryfikuje czas  i ocenią 

ludzie. Niepoważne jest, że jeśli nie zna się marż, są nieopłacone rachunki, podpisywane są 

aneksy do ugod i ukrywane są fakty. Dodał, że jeśli ogranicza się dostęp do informacji 

publicznej, to radni są zmuszeni zadawać pytania. Stwierdził, że ciężko jest wytłumaczyć 

Skarbnikowi Powiatu skąd takie duże skoki o kwoty 20.000.000 zł. Na pozostałe pytania 

można było udzielić odpowiedzi - na podstawie dokonanych wyliczeń. Stwierdził, że nie 

spotkał się nigdy z czymś takim, aby wziąć kredyt, potem kolejny, aby spłacić poprzedni i 

poprzedni. Ci co tak robią wpadają w spiralę długu. Jeśli nie ma w budżecie pieniędzy to 

mówienie o takich  bajkach, jest śmieszne. Radny Janusz Winiarczyk w poprzedniej kadencji 

mówił ciągle, że niepoważne jest zaciąganie kolejnych kredytów. Zarzucał poprzedniej władzy 

wiele, a było tak, że były wzięte obligacje na kwotę 8.000.000 zł i zostały spłacone przez 

ówczesną władzę. Później okazało, że 5.400.000 zł kredytu było w 2011 roku na obligacje z 

roku 2004. Stwierdził, że nie pamięta, aby w roku 2004 ktoś emitował obligacje. Dodał, że 

obligacje z II kadencji nie zostały spłacone przez Starostę Janusza Winiarczyka, pozostało do 

spłaty 6.200.000 zł. Stwierdził, że należy zejść na właściwy tor dyskusji i nie opluwać się 

wzajemnie. Stwierdził, że chciałby, aby Skarbnik udzieliła odpowiedzi na zadane pytania. 

Ponadto zauważył, że niepokojące są informacje umieszczane na stronach internetowych w 

zakresie podpisania listu intencyjnego dot. wyciągu narciarskiego na Jeziorze Myśliborskim. 

Inwestycja będzie wynosiła 13.000.000 zł. 

Stwierdził, że jeśli nie ma pieniędzy w budżecie, a mówi się o tym, że wybuduje się nowe 

Starostwo na działkach za DPS lub wykonana się wyciąg narciarski, to jest to niepoważne. 

Odpowiedzi na zadane pytania powinny zostać udzielone.       

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przypomniał, że obecnie Rada obraduje w punkcie podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 2013-

2027. Zauważył, że dyskusja na temat uchwały w sprawie emisji obligacji Powiatu 

Myśliborskiego oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu będzie w kolejnym 

punkcie. 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

stwierdził, że radny Wojciech Wojtkiewicz jest mistrzem w tym, aby najpierw znieważyć,  

a potem zbudować dyskusję. Gdyby radny zaczynał swoje wypowiedzi od końca, wówczas 

może dyskusja wyglądałaby inaczej. Przekazał, że Zarząd i Rada bierze pełną 

odpowiedzialność za wszystkie decyzje podjęte w tej kadencji. Nikt się z niczego nie wycofuje 
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i przyznaje się do tego co wydarzyło się przez 3 lata. Podejmowane decyzje idą w kierunku 

stabilizacji tego Powiatu. Zauważył, że radnego Wojtkiewicza dziwi fakt zaciągnięcia kredytu i 

odroczenia jego spłaty w innym terminie. A dziwić powinien fakt brania w poprzedniej 

kadencji kredytów na wydatki bieżące i niezabezpieczanie racjonalnych wydatków dla 

Powiatu. Dziś się tylko krytykuje i nic poza tym.    

Kolejno przekazał, że Wieloletnia Prognoza Finansowa przedstawia te inwestycje, które można 

realizować, biorąc pod uwagę obecną sytuację finansową Powiatu. Odnośnie budowy wyciągu 

narciarskiego przekazał, że podpisane zostało z Burmistrzem Myśliborza porozumienie w 

zakresie możliwości realizacji inwestycji dot. budowy wyciągu narciarskiego na Jeziorze 

Myśliborskim, jako wspólnej inicjatywy. Dla jednych może być to śmieszne, a dla innych jest 

to moment rozwoju Gminy Myślibórz i całego Powiatu Myśliborskiego. Kolejno zauważył, że 

jeszcze nikt nie rozpoczął budowy nowej siedziby Starostwa Powiatowego. Siedziba Starostwa 

prawie jest, ale nie można się do niej wprowadzić. Modelowe wykonanie WPF za czasów III 

kadencji doprowadziło do tego, że brakowało wydatków. Nie raz wspominano, że do budżetu 

tego roku wprowadzona została dotacja na spłatę zobowiązań w wyniku komercjalizacji 

szpitali. Nie przewiduje się wpisania tak dużej dotacji w roku kolejnym. Dlatego nie ma 

potrzeby wpisywania tak dużych dochodów i wydatków.   

Kolejno zaproponował zamknąć dyskusję. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie wniosku. 

 

Za zamknięciem dyskusji głosowało – 13 radnych, przeciw – 6 radnych, nikt nie 

wstrzymał się od głosu.   

 

Kolejno Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –  

6 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XL/360/2013 z dnia 7 października 2013 roku zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Myśliborskiego na lata 

2013-2027 została przyjęta. (załącznik Nr 4 do protokołu) 

 

 

Ad. 4 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie emisji obligacji Powiatu 

Myśliborskiego oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu.  

 

Skarbnik Powiatu – Magdalena Mikołajczuk 

zaproponowała zmianę w projekcie uchwały. Przekazała, że w związku z tym, że ciągle trwają 

prace na Wieloletnią Prognozą Finansową, jest długi okres kredytowania, ciągle są 

wprowadzane zmiany w ustawie o finansach publicznych proponuje się zmianę serii obligacji, 

dotyczy to paragrafu 1 ust. 2 projektu uchwały: seria M15, serii M17, serii M20, serii M21 

oraz serii M22. Zwróciła uwagę na zapis paragrafu 1, że Powiat Myśliborski wyemituje 

obligacje na okaziciela do kwoty 13.580.000,00 zł. Spłaci się w tym roku 13.883.333,36 zł, 

pozostałą wartość uzyska się z odsunięcia terminów spłat kredytu, które są dużo tańsze. Będzie 

to opłacalne. Jeżeli zostaną spłacone kredyty, które są oprocentowane na wysokości 10, 13% - 

odraczamy ich spłatę i spłacamy dzięki temu kredyty, które są oprocentowane na poziomie 

2,5; 1,8; 1,5 - mówi samo za siebie. Stwierdziła, że żałuje, że takich kredytów nie ma więcej, 

aby odroczyć i spłacić te bardziej oprocentowane. W momencie kiedy uzyska się mniejszą 

marżę, niż jest obecnie na tych kredytach, które chce się spłacić szybciej, bo bardzo dużo 

kosztują najmniejszą kwotę emisji obligacji będzie ponad 8.000.000 zł. W zależności od 

wysokości marży, im lepszą marżę uzyskamy tym większa będzie emisja do kwoty 

13.580.000,00 zł. stąd zmiana w seriach obligacji.   
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Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Starosta Myśliborski – Arkadiusz Mazepa 

przekazał, że obecnie Rada stoi przed podjęciem decyzji w związku z wcześniejszą spłatą 

zaciągniętych kredytów i obligacji w wysokości 13.800.000 zł. Zauważył, że na poprzedniej 

sesji prezentowana była analiza możliwości finansowych tego Powiatu i decyzji 

przeprowadzonych w latach 2009-2013 oraz kierunku w jakim zmierza Powiat. Dane 

statystyczne i liczbowe jednoznacznie określają czy te decyzje były dobre, czy też nie. Brak 

kontynuacji tego, co zostało zapoczątkowane nie daje żadnej gwarancji i stabilizacji finansów 

i rozwoju Powiatu. Niespełnienie wskaźnika, o którym mowa w art. 243 ustawy o finansach 

publicznych, nie da możliwości zaciągania kolejnych zobowiązań łącząc z tym wysokie koszty 

obsługi długu. To, że już raz została podjęta decyzja w sprawie wykupu kolejnych obligacji, 

że podjęte zostały decyzje w sprawie aneksowania umów, czy odraczania terminów spłaty 

kredytów, zmierza do tego, aby sytuacja Powiatu była bardziej stabilna. Tak, aby można było 

dopasować wydatki bieżące do osiąganych dochodów. Nie jest tajemnicą, że sama emisja 

obligacji z odroczonym terminem, czyli ze spłatą w późniejszym czasie nie jest lekarstwem. 

W roku 2014 należy obniżyć wydatki bieżące o kwotę 2.500.000 zł w porównaniu z rokiem 

2013. Proces, który został rozpoczęty jest procesem długofalowym i bardzo złożonym. 

Stwierdził, że sytuacja jest bardzo zła. Jest szansa na możliwość wyjścia z tej całej sytuacji i 

uzyskania stabilizacji, ale przy konsekwentnym podejmowaniu decyzji. Analiza, którą 

przygotował Wydział w zakresie realnych możliwości i zagrożeń daje jasną sytuację, że nie 

można dopuścić do kolejnego obciążenia kredytami. Zaznaczył, że nie ma prawa finansowania 

wydatków bieżących czymś innym niż dochodami bieżącymi. Stwierdził, że nie ma potrzeby 

protestować do Rządu, w zakresie tego, że jest trudna sytuacja finansowa, ponieważ zmiana 

ustawy o finansach publicznych nastąpiła zbyt późno, aby nieodpowiedzialni samorządowcy 

przestali trwonić publiczne pieniądze i wydawać je na bieżące wydatki. Gdyby nastąpiło to 

szybciej, sytuacja wyglądałaby zupełnie inaczej. Gdyby Rząd PIS nie bał się podejmować 

takich decyzji, dziś byłoby inaczej. Poprosił o rozwagę przy podejmowaniu uchwały  

w przedmiotowej sprawie. To nie jest decyzja, która rozwiąże trudną sytuację, ale z pewnością 

da dalsze efekty. Należy doprowadzić do stabilizacji Powiatu. Powiat, to nie Gmina, która 

może się posiłkować podatkami.  

Następnie poprosił o podjęcie projektu uchwały wraz z autopoprawką Zarządu. Podkreślił, że 

nie obędzie się bez obniżenia wydatków o kwotę ok. 2.500.000 zł w roku 2014.           

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

stwierdziła, że wypowiedź Starosty była żenująca i niegodna tego stanowiska. Zauważyła, że 

wszystkiemu winne jest bezrobocie. Przypomniała, że dwa razy radni próbowali obniżyć 

wynagrodzenie Starosty, ale się na to nie zgodził. A więc pieniędzy jest  dostatek i wcale nie 

jest tak źle. Brak pieniędzy w budżecie Państwa jest wynikiem bezrobocia. Gdyby ludzie mieli 

pracę, byłyby podatki i żyłoby się dużo lepiej. Stwierdziła, że wystarczy popatrzeć na radnego 

Józefa Getmana, który twierdzi, że jest bezrobotny, a mówi, że szuka pracowników. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

przerwał wypowiedź radnej Danuty Patkowskiej. Poprosił o zachowanie spokoju radnego 

Józefa Getmana. Kolejno poprosił radną Patkowską o kontynuowanie wypowiedzi.  

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

kontynuowała: stwierdziła, że w kraju nigdy nie będzie normalnie, skoro radny ma firmę i 

bierze z budżetu Państwa zasiłek dla bezrobotnych, a jego Firma pracuje bez 12 pracowników, 

jak sam mówi.   
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Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

przerwał wypowiedź radnej Danuty Patkowskiej. Następnie ogłosił 10 minutową przerwę.  

 

12.25 – przerwa 10 minut. 

 

12.35 – wznowiono obrady 

 

Przewodniczący Rady - Cezary Krzyżanowski 

poinformował, że zmuszony był przerwać dyskusję nad projektem uchwały z uwagi na 

dyskusję jaka rozpoczęła się bezpośrednio pomiędzy radnymi. Poprosił, aby podczas dyskusji 

radni odnosili się merytorycznie do projektu uchwały. 

Poprosił radną Danutę Patkowską o kontynuowanie swojej wypowiedzi. 

 

Radna Powiatu – Danuta Patkowska 

zauważyła, że w uzasadnieniu do projektu uchwały brakuje wyrazu, ponieważ od połowy jest 

zapis mówiący o tym, że „restrukturyzacja zadłużenia, którą Powiat planuje przeprowadzić 

polegać”, brakuje w tym miejscu jednego słowa. Przekazała, że brakuje w projekcie uchwały 

wykazu. Dobrze byłoby otrzymać wykaz wszystkich kredytów ze wskazaniem 

oprocentowania. Zwróciła uwagę, że jest mowa o tym, że jakieś kredyty były drogie i że te 

następne będą tańsze. Zwróciła uwagę na stwierdzenie, że „zostaną objęte wybrane 

zobowiązania kredytowe”. Zapytała, czy zostały one już wybrane i czy dokonano w tej kwestii 

analizy? Przekazała, że nie mamy wiedzy, które zobowiązania kredytowe będą spłacane. 

Poinformowała, że dla jasności sytuacji potrzebowałaby wykaz kredytów z oprocentowaniem, 

zawierający wskazanie które z nich zostały wybrane. Na potwierdzenie słów Pani Skarbnik 

poprosiła o drugi wykaz. Jeżeli mamy tańsze kredyty to jaka to jest kwota i w jakim momencie 

będą one tańsze, na czym to będzie polegać? Przekazała, że wszystko w tej chwili jest tak 

ruchome, że to co było drogie jest teraz tanie na moment przeliczenia. Poprosiła o 

przedstawienie wspomnianych wcześniej wykazów, które są konieczne do podjęcia uchwały. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

przekazał, że  § 2 projektu uchwały mówi o tym, że „Emisja ma na celu pozyskanie środków 

na spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu emisji papierów wartościowych oraz 

zaciągniętych kredytów”. Zapytał o jakie są to zobowiązania i kredyty? Zwrócił uwagę, że 

Skarbnik Powiatu na Komisji Finansów, Budżetu i Rozwoju Gospodarczego powiedziała, że 

zrobiona jest w końcu inwentaryzacja wszystkich zobowiązań. W uzasadnieniu można również 

przeczytać, że „Planem restrukturyzacji zostaną objęte wybrane zobowiązania kredytowe, które 

swoją spłatą wykraczają poza rok 2013 (zobowiązania spłacane w latach 2014 i później)”. 

Przekazał, że Pani Alicja Prill i Pan Arkadiusz Mazepa zostali upoważnieni przez Zarząd 

Powiatu do podpisania aneksów do trzech umów zawartych w roku 2005 i 2006. nie mamy 

informacji jaka to była kwota, nie wiemy również jaki jest dług. Rok 2005 i 2006 a spłata 2016 

i 2017 to w WPF-ie są rozchody po 1 074 000,00 zł. Nie wiem czy mam dobre przeczucie, 

jednak możemy przeczytać tylko, że zobowiązania wynosiły ponad 2 000 000,00 zł. Przy 

obligacjach jakie Powiat zaciągnął w marcu 2011 roku można było przeczytać, że 5 400 000,00 

zł przeznaczono na spłatę wcześniejszych zobowiązań min. obligacji z 2004 roku. 

Zauważył, że na sali są obecni radni, którzy pełnią funkcję od pierwszej kadencji i nie 

przypomina sobie by przed rokiem 2006 były zaciągane jakieś obligacje. Zauważył, że Starosta 

używa określenia „rządy PIS-u”, jednak to obecna Koalicja czyli Platforma Obywatelka i PSL 

przegłosowali w 2009 roku wprowadzenie zmiany do Ustawy o Finansach Publicznych. 

Zaczęły się problemy ze wskaźnikami itp. Zwrócił uwagę, że zawsze powtarzano, że 

samorządu prowadza dużo lepsze wydatki ponieważ oglądają każdą złotówkę zanim ja 

wydadzą. Jego zdaniem jest to prawda, ponieważ jak się patrzy na marnotrawstwo środków 

publicznych np. na budowę dróg to można zauważyć, że traci się ogromne pieniądze. 

Inwestycje te są jednymi z najdroższych na świecie. Przekazał, że cały czas słyszymy, że 

można było zabezpieczyć środki, jednak w budżecie zabezpieczane są środki na dany rok 
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jedynie środki niewygasające można pozostawić na kolejny rok. Zwrócił uwagę, że to 

Członkowie Zarządu Powiatu wyszli do Rady by zaciągnąć kredyt długoterminowy na kwotę 

5 400 000,00 zł. Miał on kosztować 2 900 000,00 zł a kosztował ponad 3 300 000,00 zł. Koszty 

kredytu wzrosły o 445 000,00 zł. Jak sięgniecie sobie Panowie pamięcią wstecz to Pan Szeliga 

odpowiadał na pytania Pana Janusza Winiarczyka, że kredyt jest zabezpieczony do końca 2011 

roku. Przekazał, ze z własnego doświadczenia wie, że można wynegocjować mniejsze spłaty 

zaciągniętych kredytów. Zwrócił uwagę, że nie mamy gwarancji przy podpisywaniu umowy, 

że nie dojdzie do krachu. Sytuacja na rynkach światowych jest zmienna. Każdy kredyt niesie ze 

sobą ryzyko. Zapytał, gdzie zostały zabezpieczone środki na wykup obligacji?  

 

Starosta Myśliborski - Arkadiusz Mazepa 

Przekazał, że radny Wojtkiewicz wybrał sobie jeden kredyt na kwotę 5 400 000,00 zł. Jest to 

drogi kredyt jednak Powiat był zmuszony do jego zaciągnięcia, ponieważ umowa, która została 

podpisana przez radnego w 2010 roku była kalkulowana na podstawie realizacji inwestycji 

termomodernizacji budynków użyteczności publicznej właśnie z tego kredytu. Zauważył, ze 

radny chciał realizować wszystkie budynki ze zwrotów poszczególnych etapów, jednak nie 

zabezpieczono żadnych środków w budżecie na ten cel. Przekazał, ze nie ma pretensji do 

poprzedniego Zarządu, który podejmował tego typu decyzje  lub też dawał gwarancję na 

podpisanie umowy. Jestem dziś przekonany, że pozostały skład Zarządu nie miał tej wiedzy, 

którą posiada radny, gdyż mogła być ona w umiejętny sposób prezentowana na Zarządzie. 

Protokoły nie oddają niczego i zawierają niewielką ilość informacji. To jest podstawą tego, 

dlaczego radny chce rozmawiać o kredycie w wysokości 5 400 000,00 zł, który został 

zaciągnięty w tej kadencji.  Zobowiązanie to ma bardzo szerokie podłoże. Poprzez takie 

działania udało się zrealizować zamierzenia poprzedniej kadencji, aby dokonać 

termomodernizacji obiektów, jednak niefortunnie źle przygotowano dokumenty, które musiały 

być jeszcze raz zrobione i zatajono wysokości niektórych budynków łamiąc przepisy prawa 

oraz nie zabezpieczono środków w należyty sposób. Zagrożenie to utrata dofinansowania przez 

pozostałe Gminy. Jeżeli Powiat nie wywiązałby się z realizacji zadania to Burmistrzowie 

prawdopodobnie podjęliby odpowiednie działania. Podczas sytuacji, gdzie po stronie Powiatu 

było lekkie zachwianie przesunięcia terminu realizacji zadania dwóch Burmistrzów próbowało 

podejmować działania zmierzające do tego by obciążyć Powiat innymi dodatkowymi kosztami 

lub deklaracjami, które nie były na miejscu. Kredyt w wysokości 5 400 000,00 zł musiał zostać 

zaciągnięty ponieważ został już zaplanowany. Życie pokazało jakie były koszty i jakie były 

relacje na arenie rynków walutowych i jak drogi stał się ten kredyt. Jeżeli byłyby środki to 

pierwsza decyzja dotyczyła by spłaty tego kredytu. Jeżeli mielibyśmy środki finansowe w 

wielkości jaka jest nam potrzebna do funkcjonowania żeby obsłużyć dług to byśmy go 

obsługiwali. Przekazał, że nie wie dlaczego dyskutujemy nad problemem tylko na 

najwygodniejszych elementach. Zwrócił uwagę, że w każdej kadencji były zaciągane 

zobowiązania i emitowane obligacje. Ci, którzy podejmowali decyzje zaplanowali ich spłaty. 

W pewnych latach nastąpiła ich kumulacja. Pierwsza nastąpiła w roku 2011. Należało podjąć 

pewne działania i teraz również są podejmowane. Pani Skarbnik zauważyła, że nie wiemy jaka 

może być marża z chwilą rozpoczęcia procedury. Powiedziała również, że jeżeli będzie wyższa 

w stosunku do najniższej, którą posiadamy nie jest powiedziane, że będziemy ten kredyt, czy 

też tą obligację przeznaczać do wykupu w zakresie tego działania. Wszystko będzie liczone 

wtedy, kiedy będą pojawiać się wyniki z zapytania. Należy zdać sobie sprawę, że nie podjecie  

tych działań doprowadzi do tego, że rok 2013 będzie zamknięty, lecz Regionalna Izba 

Obrachunkowa przy uchwalaniu budżetu może nakazać przeprowadzenie programu 

naprawczego co skutkować będzie tym, że przez trzy lata wprowadzony zostanie całkowity 

zakaz przeprowadzania jakichkolwiek inwestycji bieżących poza tymi, które zostały 

rozpoczęte. Zapytał, czy radni zakładają, że decyzje, które są podejmowane są nieracjonalne? 

Przekazał, że bierzemy za to odpowiedzialność i chcemy w tym uczestniczyć przez kolejne lata 

po to by ustabilizować to co przez kolejne lata doprowadziło do tego, że jest dziś tak zła 

sytuacja. Zwrócił uwagę, że w okresie tej kadencji skumulowały się wszystkie zobowiązania. 

Słychać z moich ust pretensje do trzeciej kadencji lecz tylko w takim zakresie, że w roku 2009 
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wiedziano, bo każdy samorządowiec i pracownik, który zajmował się finansami wiedział, że po 

vacatio legis od 2010 roku jest zakaz wydatków bieżących większych niż dochody bieżące. 

Wiedziano o tym, że tak ma być lecz nic z tym nie zrobiono. Dziś sytuacja jest o wiele 

trudniejsza. Fakt, że prawo pozwalało kredytować wydatki bieżące doprowadził do tego, że 

wiele samorządów jest pod kreską. Osobiście uważam, że wprowadzenie takiego zakazu dla 

samorządów jest o cztery lata za późno licząc od 2010 roku. 

Poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie informacji kiedy nastąpią spłaty, obligacji  

o które pytał radny Wojciech Wojtkiewicz. 

 

Skarbnik Powiatu - Magdalena Mikołajczuk 

poinformowała, że chciałaby wymienić kredyty, o które proszono. Kredyty i Obligacje, które 

są przeznaczone do restrukturyzacji to: 

1) Kredyt w Banku GBS Barlinek na kwotę 5 400 000,00 zł o marży w wysokości 2,5% 

2) Kredyt w Banku PKO BP na kwote 1 283 333,00 zł o marży w wysokości 1,5% 

3) Trzy kredyty w Banku BGK o marżach w wysokości 0,10%, 0,13% i 0,27%  

przeznaczone do restrukturyzacji polegającej na ich odroczeniu. 

4) Obligacje Dom Maklerski Banku BPS SA na kwotę 3 000 000,00 zł o marży  

w wysokości 1,8% 

5) Obligacje DnB NORD na kwotę 22 200 000,00 zł  i marży w wysokości 1,15% 

6) Kredyty GBS, PKO BP, Dom Maklerski BPS SA są w całości przeznaczone do 

restrukturyzacji. 

7) Obligacje DnB NORD na kwotę 4 200 000,00 zł w pierwszym wariancie po uzyskaniu 

marży nie wyższej niż 1,15% 

Przekazała, że jest to lista zobowiązań Powiatu, na dzień 31 grudnia 2012 roku wynosiły ponad 

34 000 000,00 zł, aby zachować płynność finansową i pozwolić spłacić więcej kredytów niż 

emitujemy w tej chwili obligacji są one odroczone. Jest to część restrukturyzacji. Będą one 

spłacane z dochodów bieżących, dochodów majątkowych i z przychodów. Przychody są 

przewidziany tylko i wyłącznie z wolnych środków. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

poinformował, że mówiąc o kredycie w kwocie 5 400 000,00 zł nie chodziło mu o to, że jest on 

najdroższy. Przekazał, że po wyjaśnieniach jakie otrzymaliśmy pojawiły się następne 

wątpliwości. Zapytał kiedy zaciągnięto trzy kredyty, które będą odroczone? Czy były 

zaciągnięte w latach 2005 i 2006 i będą odroczone do roku 2016 i 2017? 

 

Skarbnik Powiatu - Magdalena Mikołajczuk  

potwierdziła, informację o kredycie. 

 

Radny Powiatu - Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że powinna zostać przedstawiona radnym informacja kiedy został zaciągnięty 

kolejny kredyt w Banku PKO BP na kwotę 1.289.000,00 zł. Kolejno poprosił o przygotowanie 

na sesję Rady Powiatu informacji dot. uzasadnienia do kredytu na kwotę 5.400.000,00 zł. 

Zauważył, że była mowa o sesji marcowej, o tym, że był wykup obligacji z 2004 roku. 

Stwierdził, że nie przypomina sobie, że w tamtym czasie jakieś obligacje były zaciągane. 

Słyszy się, że spłaty będą  dokonywane z bieżących wpływów, ze sprzedaży składników 

majątkowych. Jak jest ze sprzedaży wszyscy wiedzą. Zarząd zaciągał wiele krótkoterminowych 

kredytów w związku z tym zapytał, czy spłata tych 3.000.000 zł kredytu będzie dokonana do 

końca roku. Było swego czasu rozstrzygnięcie Regionalnej Izby Obrachunkowej, że Zarząd 

zamienił kredyty krótkoterminowe na długoterminowe. Oby nie doszło do takiej sytuacji.  

Kolejno stwierdził, że nie jest do końca tak, jak mówi Starosta w zakresie projektu 

Termomodernizacji. Można było aneksować termin realizacji inwestycji. 

 

 

 



 12 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

poprosiła, aby nie personifikować wszystkich wystąpień i powtarzać, że to Wojciech 

Wojtkiewicz. Z tych wszystkich wypowiedzi można wywnioskować, że wszystkiemu winny 

jest Wojciech Wojtkiewicz, a przecież rządzili również inni. Było wiele Zarządów. Stwierdziła, 

że w Zarządzie był również Starosta, a jeśli go nie było, to był pewnie w GALAXY. Jeśli mówi 

się o III kadencji, to trzeba wspomnieć o radnym Łukasiku oraz o radnej Stąsiek. Wówczas 

będzie cały obraz sytuacji.        

 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –  

5 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XL/361/2013 z dnia 7 października 2013 roku w sprawie emisji obligacji 

Powiatu Myśliborskiego oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu została 

przyjęta. (załącznik Nr 5 do protokołu) 

 

 

 

Ad. 5 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany budżetu i w budżecie 

Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak  

zauważył,  ma uwagi do uzasadnienia projektu uchwały. Zauważył, że zwiększa się wydatki 

budżetu Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok o kwotę 815.731,10 zł, w dziale 853 – 

POZOSTAŁE ZADANIA W ZAKRESIE POLITYKI SPOŁECZNEJ o kwotę 7.858,00 zł.  

W związku z tym zapytał co to jest za kwota i co się w niej mieści? Zapytał czego dotyczy 

dział 854 – EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA o kwotę 412.422,10 zł. Zauważył, 

że projekcie uchwały znajduje się również zapis: Ustala się deficyt budżetu w kwocie 

622.165,20 zł., który zostanie sfinansowany wolnymi środkami. Zapytał, czy to już jest regułą 

umieszczanie w uchwałach tego typu informacji. Zapytał, czy najpierw nie powinny zostać 

podjęte uchwały budżetowe, a dopiero później WPF, skoro kwoty z uchwał budżetowych 

wchodzą do WPF. 

Kolejno nawiązał do organizowanego szkolenia dla radnych po 3 latach. Stwierdził, że 

wnioskował o szkolenie w dziedzinie ekonomicznej, m.in. w zakresie zmiany ustawy o 

finansach publicznych. A temat szkolenia to podstawowe zadania radnego, przecież radni 

wiedzą jak mają się zachowywać. 

 

Radny Powiatu – Wojciech Wojtkiewicz 

stwierdził, że uchwała w przedmiotowej sprawie jest potwierdzeniem, że co innego mówi 

Starosta, a co innego znajduje się w dokumentach. Z jednej strony mówi się o wydatkach, o 

tym, że trzeba ciąć, oszczędzać, a jest inaczej. Zapytał, jak przygotowywane są uchwały, że po 

raz kolejny mieszamy w PCPR, w dziale 852 o 270.000 zł. Stwierdził, że cały czas jest pod 

wrażeniem pisma, które wpłynęło do Rzecznika Praw dziecka, a nie trafiło na posiedzenie 

Sejmiku Województwa. Przekazał, że jest po rozmowach z kilkoma rodzinami zastępczymi i 

to co zostało napisane w tym piśmie potwierdza się. Przykro jest, że te sprawy są tak 

załatwiane. Dodał, że brakuje pieniędzy na różne rzeczy w rodzinach zastępczych. A tu 
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kolejne przesunięcia środków. Zapytał, jak jest planowany budżet, skoro są ciągle w nim takie 

zmiany. Stwierdził, że może powinno zostać powołane Centrum Obsługi Finansowej dla 

wszystkich jednostek, nie tylko dla tych oświatowych, to może wiedza na temat finansów 

byłaby większa. Jeżeli dokumentacja jest prawidłowo prowadzona i wiadomo ile dzieci się 

usamodzielni, jakie są kwoty i decyzje i można to w miarę policzyć. Z PCPR przesuwa się 

środki, bo w historii tego Powiatu było tak, że zawsze znajdowały się tam pieniądze, które 

można było przeznaczyć na inny cel. Jest to ogólnie ujęte w projekcie uchwały, a dotyczy to 

kwoty 412.000 zł na zakup usług pozostałych. Zapytał, co mieści się w tej kwocie? Przecież 

wydatki trzech Poradni kształtowały się na poziomie 20.000 zł - 30.000 zł, a w Domu 

wczasów na zakup usług w granicach 50.000 zł. Więc skąd tak duża kwota - 412.000 zł?     

 

Skarbnik Powiatu - Magdalena Mikołajczuk 

przekazała, że kwota 412.000 zł jest efektem restrukturyzacji zadłużenia i będzie 

przeznaczona na Młodzieżowy Ośrodek Wychowawczy, który również jest ujęty w dziale 854, 

dotyczy to wypłaty wynagrodzeń i pochodnych. W momencie, kiedy zostaną wyliczone 

dokładne  kwoty taka zmiana klasyfikacji budżetowej nastąpi uchwałą Zarządu. Natomiast 

kwota 300.000 zł wiąże się z przesunięciem środków w związku z nieutworzeniem jednego 

rodzinnego domu dziecka  i zawodowej rodziny zastępczej. Wydana zostanie również na 

wydatki związane z wynagrodzeniami i pochodnymi.      

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

stwierdziła, że nie byłoby pytań, gdyby te kwestie zostały ujęte w uzasadnieniu. Każda kwota 

ujęta w uchwale powinna mieć swoje odzwierciedlenie w uzasadnieniu. Zapytała, czy kwota 

300.000 zł dot. zakupu usług pozostałych dotyczy tego, co zostało pokazane w MOW Renice?  

 

Skarbnik Powiatu - Magdalena Mikołajczuk 

przekazała, że są to dwa różne źródła, ale z obu idzie to na wynagrodzenia i pochodne.  

 

Radna Powiatu - Danuta Patkowska 

stwierdziła, że można było to ująć w uzasadnieniu do projektu uchwały.  

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –  

5 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XL/362/2013 z dnia 7 października 2013 roku w sprawie zmiany budżetu  

i w budżecie Powiatu Myśliborskiego na 2013 rok została przyjęta. (załącznik Nr 6 do 

protokołu) 

 

 

Ad. 6 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 2013. 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Radny Powiatu – Ryszard Wiśniak  

nawiązując do dyskusji w zakresie uchwały dot. wezwania do usunięcia prawa i tego, że 

Związek Nauczycielstwa Polskiego nie jest związkiem reprezentatywnym zauważył, że 

załącznik nr 2 do projektu uchwały zawiera dotacje celowe udzielone z budżetu Powiatu 
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Myśliborskiego na zadania własne powiatu realizowane przez podmioty należące do sektora 

finansów publicznych w 2013 r. Przekazuje się dotacje dla gmin na dofinansowanie nauczycieli 

oddelegowanych do pracy w związkach zawodowych w kwocie 28.000 zł. to są pieniądze, 

które się przeznacza właśnie na realizację związków zawodowych. We wszystkich miastach 

Powiatu Myśliborskiego znajdują się oddziały Związku Nauczycielstwa Polskiego. Zapytał, 

kto jest autorem inicjatywy do OPZZ w Szczecinie, bo z pisma to nie wynika. 

Przekazał, że ma nadzieję, że wnioski przez niego zgłaszane w kwestii szczegółowości 

uzasadnień do projektów uchwał zostaną wzięte pod uwagę.     

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –  

6 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XL/363/2013 z dnia 7 października 2013 roku zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Myśliborskiego na rok 2013 została przyjęta. 

(załącznik Nr 7 do protokołu) 

 

 

 

Ad. 7 

Przystąpiono do podjęcia uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie podziału 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację 

zadań w 2013 roku. 

  

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały? 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

W związku z tym Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

 

Za przyjęciem projektu uchwały w w/w sprawie głosowało – 13 radnych, przeciw –  

6 radnych, nikt nie wstrzymał się od głosu.   

 

Uchwała Nr XL/364/2013 z dnia 7 października 2013 roku zmieniającej uchwałę w 

sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na realizację zadań w 2013 roku została przyjęta. (załącznik Nr 8 do 

protokołu) 

 

Kolejno: 

 

Przewodniczący Rady – Cezary Krzyżanowski  

poinformował o szkoleniu przygotowywanym dla radnych Rady Powiatu. Przekazał, że razem 

z materiałami na sesję radni otrzymali zaproszenie na szkolenie, które odbędzie się 

26.10.20,13r. (sobota). Zaproponowany zakres tematyczny został przekazany. Zagadnienia 

związane z finansami publicznymi również zostaną ujęte. Zaznaczył, że szkolenie będzie 

trwało 6 godzin, dlatego trudno będzie omówić tak obszerny temat. Z uwagi na fakt, iż trwają 

obecnie prace nad projektem Statutu Powiatu Myśliborskiego i zgłaszane są wnioski, a 

przebieg ostatnich sesji wskazuje, że takie szkolenie każdemu z radnych jest potrzebne i 

niezbędne. Zauważył, że jeśli radni są zainteresowani pogłębianiem wiedzy dot. zagadnień 

ekonomicznych mogą to czynić we własnym zakresie.  
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Ad. 8 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XL sesję Rady Powiatu  

w Myśliborzu.  

 

 

 

 
Protokołowała: 

 

Dagmara Gembiak 

 

 

Przewodniczący Rady Powiatu 

 

Cezary Krzyżanowski 


